
Povodně 2024  
 

Jak to začalo?  
14. září 2024 se řeka Opava po čtyřech  

dnech nepřetržitého hustého deště   

rozvodnila a doslova spláchla s povrchu  

své nejbližší okolí. Několik domů nevydrželo  

nápor vody a jejich části se zhroutily přímo 

do proudu řeky, která se změnila ve sto metrů  

široké koryto unášející kusy cesty, auta,  

zdi, mosty, průmyslovou halu…  

 

 

 Zničená škola…  
V okolí naší školy prudká voda 

doslova srolovala atletický ovál,  

odnesla obecní hřiště i s tribunami, 

vytrhala doskočiště a rozorala k  

nepoznání nádherný obecní park.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Uvnitř školy 
 

voda zaplnila  

rozsáhlé  

sklepení  

až po strop 

a přelila se  

bohužel i do 

zvýšeného  

přízemí,  

kde zasáhla  

několik tříd  

a jídelnu.  

 

 



 

Největší škody napáchala voda ve dvou tělocvičnách, které jsou v polo-suterénní úrovni. Voda vystoupala 

do metrové výše a zanechala po sobě vrstvu bahna a dostala se bohužel i pod polyuretanový povrch  

Přesto nám nezbylo, než obě dvě 

tělocvičny ihned poskytnout jako 

sklad humanitární pomoci, nebylo 

prostě kam jinam ji dát.   

Velkým problémem zůstává 

nemožnost topení – došlo 

k zaplavení sklepních čerpadel a 

veškerých elektroinstalací.  

 

 

 

 

 

 

Celkové škody  
odhadujeme v řádu milionů korun. Největší náklady budou zřejmě 

s obnovou otopného systému (zatopená čerpadla, regulace, ventily), 

elektřiny ve sklepení (nové rozvaděče, vypínače, koncové prvky), 

zabezpečovacího systému (nové IP kamery, čidla) a sanací zdiva.  

V přízemí nás čekají nové podlahy ve 3 třídách a 4 menších místnostech. 

V tělocvičně určitě nejdříve sanace zdiva a pak nové obložení, a bohužel  

asi i nový povrch… Stejně tak v malé tělocvičně.  

     V exteriéru určitě nový povrch na atletickém oválu, 

nové doskočiště a nová koulařská plocha. Navazující 

obecní hřiště (fotbal, basketbal…) nespadá pod 

školu, ale odplavalo v podstatě celé… Bylo hojně 

využívané. Škod je opravdu mnoho, ale jak říkávaly 

naše babičky: Škoda je dobrého člověka! Věříme, 

že lidé jsou dobří a pomohou nám s obnovou.   

 

Děti musí zpátky do školy!  
Přes všechnu únavu a stres si dobře uvědomujeme, 

že každý den, kdy jsou děti vyřazeny z běžného 

života, je poškozuje. Covid nás v tom poučil…  

A podařilo se! Po 2 týdnech tvrdé práce jsou děti 

zpět ve škole! Sice ve svetrech a v náhradních 

třídách, ale spolu a s úsměvem… Dík patří všem 

zaměstnancům, vojákům, hasičům, policii, obci, a 

stovkám dobrovolníků, kteří přijeli pomoct.  

D Ě K U J E M E  !  
 

 



 

Co nejvíce potřebujeme?  A co ne…  
V současné době jsme dostatečně zásobeni humanitární pomocí i školními pomůckami pro děti. Je pro nás 

těžké určit, co konkrétně potřebujeme, protože potřeby se den ze dne mění. Jednou jsou to 

prodlužovačky, pak ruční nářadí a pak sešity nebo dezinfekce. Většinou se to nekryje s nabídkou pomoci, 

která k nám směřuje z více stran. Jsme za to rádi, ale materiál se pak buď neúčelně kupí, anebo naopak 

chybí… Proto si dovolíme jasně říct: Chcete-li účinně pomoct, zapojte se do sbírky!  

 

Veřejná sbírka  Na portálu DARUJME.CZ (www.darujme.cz/zaplavyskolazator) 

jsme založili sbírku na obnovu po povodních. Budeme z ní financovat jak urgentní, 

tak dlouhodobé potřeby, které jsou uvedeny výše. Není nyní v našich silách přesně 

do detailu říct, co všechno bude ze sbírky hrazeno. Jednak čekáme, co nám přizná 

pojišťovna (ano, všechny nemovitosti i movité věci máme pojištěny, ale neděláme 

si moc velké naděje), a pak také potřebujeme nejdřív zmapovat škody a navrhnout 

moudře další postup (třeba kvůli mrazům, které teď po ránu bývají). Jendo ale víme 

určitě: I kdyby se na sbírce sešlo nečekaně hodně peněz, bude to sotva stačit na uvedení věcí do původního 

stavu, tedy pokud se nestane vyložený zázrak ;-)      NÁŠ TRANSPARENTNÍ ÚČET:131-3114600227/0100 
 

A je na tom vůbec něco dobrého? Obce Zátor, Brantice a město Krnov jsou na tom podobně: 

vypadá to tu jako po bombardování. Lidé už nemůžou, mnozí strávili více 

než 10 dnů bez elektřiny, tepla, a někteří i dlouho bez pitné vody. Jediné, 

co je neobvyklé krásné, je hvězdné nebe za jasných nocí! Takové jsme tu 

ještě neviděli… Ale největším objevem je pro nás úžasný tým pedagogů a 

provozních zaměstnanců. Tempo a nasazení, se kterým jsme odbahnili 

školu bylo neuvěřitelné. Ale bylo to VELMI VYČERPÁVAJÍCÍ  Nejeden 

z nás měl vyplavený vlastní dům a odpoledne nastupoval na druhou 

„šichtu“ doma. Ti, kdo vyvázli s menší škodou, chodí stále pomáhat svým 

známým. Dnes poprvé učíme a přijde nám to jako sen! To je jediné dobro.  

 

Co bude dál?     To nejšpinavější je za námi. To nejhorší před námi. 

Rozsah škod je takový, že se ani neodvažujeme odhadnout tempo oprav. Spousta lidí přišlo nejen o domov, 

ale i o práci. Mnohé firmy přestaly existovat. Jen Zátor s 1100 obyvateli má škodu vyčíslenou asi na miliardu 

korun. A co teprve duševní škody? Lidé už teď trpí úzkostmi, jsou podráždění nebo naopak apatičtí, mají 

sklon se hádat a útočit… Cítíme velkou odpovědnost za děti jako škola, a proto jsme zahájili výuku ještě 

v době, kdy po cestách jezdí vojenské bagry a tatrovky s odpadem.  Co bude dál se uvidí. My věříme v zázraky! 

Posíláme pozdravy vám všem! Za kolektiv pedagogů a provozních zaměstnanců ZŠ a MŠ Zátor 

 

 

Petr Studnička 

ředitel  
petr.studnicka@zszator.com 

www.zszator.com  
 

 

V Zátoru, 30.9.2024 
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